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LIONSPIIRIN 107-G TOIMINTAKERTOMUS KAUDELTA 2016–2017  

 

Järjestön tunnuslause ja kauden 2016−2017 teemat 

Järjestön tunnuslause   Me palvelemme 
G-piirin teema    Yhteistyöllä enemmän 

Kotimainen teema    Tue nuorta itsenäisyyteen − Stöd unga till självständighet 
Kansainvälisen presidentin teema  Valloitamme uusia vuoria 

 

Organisaatio  

Lions Clubs International 

Kansainvälisen lionsjärjestön 99. vuosikokous (Convention) pidettiin Fukuokassa Japanissa 

24.6.−28.6.2016. Kansainväliseksi presidentiksi valittiin Chancellor Bob Corlew USA:sta, 1. 
varapresidentiksi Naresh Aggarwal Intiasta, 2. varapresidentiksi Gudrun Yngvadottir Islannista ja 3. 
varapresidentiksi Jung-Yul Choi Etelä-Koreasta. 
 
Lions Clubs Internationalin säätiö (LCIF) tukee lionsklubien ja kumppaneiden toimintaa, kun ne 
palvelevat yhteisöjä paikallisesti ja maailmanlaajuisesti sekä luovat toivoa ja vaikuttavat elämiin 

humanitaaristen palveluhankkeiden ja -apurahojen välityksellä. Kauden 2016−2017 erityisenä 
tavoitteena oli tuhkarokkorokotuskampanjan nostaminen 107 G-piirissä yhteensä 4 000 dollariin. 

Suomen Lions-liitto ry 

Liiton hallituksen puheenjohtajana toimi CC Heikki Hemmilä LC Ylivieskasta, ensimmäisenä 
varapuheenjohtajana VCC Erkki Honkala LC Peräseinäjoelta ja edellisenä puheenjohtajana IPCC Jari 
Rytkönen LC Uuraisilta omasta piiristämme. Muut hallituksen jäsenet olivat: DG Aarto Mäkinen LC 
Sotkamo, DG Sinikka Uola LC Hämeenlinna/Linnattaret, PDG Jarmo Rastas LC Rovaniemi/Lainas, 
PDG Kalevi Sillanpää LC Punkalaidun ja 1VDG Timo Auranen LC Helsinki/Vuosaari. Hallituksen 
sihteerinä toimi SLL:n pääsihteeri GS Maarit Kuikka LC Helsinki/Malmittaret. 

Kuvernöörineuvosto 

Puheenjohtaja CC Heikki Hemmilä LC Ylivieska, varapuheenjohtaja VCC Erkki Honkala LC 
Peräseinäjoki, edellinen puheenjohtaja IPCC Jari Rytkönen LC Uurainen, piirikuvernöörit (DG:t): 
Ulla Rahkonen LC Paimio/Aallotar (A), Emilia Talvisaari LC Helsinki/Ruoholahti (B), Sinikka Uola LC 
Hämeenlinna/Linnattaret (C), Heikki Lohi LC Luumäki/Ukko-Pekka (D), Reijo Lumme LC 
Tampere/Ruotu (E), Jarmo Hietala LC Lapua/Simpsiö (F), Kari Edelmann LC Jyväskylä Cygnaeus (G), 
Leo Ryynänen LC Juuka (H), Aarto Mäkinen LC Sotkamo (I), Reijo Lyttinen LC Kuopio/Päiväranta (K), 
Markku Kylmälä LC Simo (L), Raimo Grön LC Pori/Meri-Pori (M), Aarne Kivioja LC Helsinki 
/Pakinkylä (N) ja Torolf Höglund LC Vörå (O). 
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Kuvernöörineuvoston kokoukset 

29.5.2016 Turku, järjestäytymiskokous Suomen Lions-liiton vuosikokouksen yhteydessä 
20.8.2016  Kokkola 
26.11.2016  Hämeenlinna 
25.2.2017  Kuhmo 
 
Näiden lisäksi kuvernöörineuvosto piti viisi GoToMeeting-webinaaria. Keskeisinä asioina olivat 
Suomen Lions-liiton talouden sopeuttaminen laskeviin jäsenmaksutuloihin ja piirien toimintakyvyn 
turvaaminen.  

Kansainväliset kokoukset ja SLL:n vuosikokous 

Kansainvälistä yhteistyötä teemme sekä Pohjoismaiden että Euroopan lionien kanssa. Kaudella 

2016−2017 järjestettiin yhteistyökokouksia mm. 
 

27.−29.10.2016 Lions Europa-Forum, Sofia, Bulgaria 
19.–22.1.2017  NSR-kokous, Reykjavik, Islanti 

9.−11.6.2017   SLL:n 64. vuosikokous, Joensuu  

30.6.−4.7.2017 100th Convention, Chicago, USA  
 
 

Lionspiirin 107-G kokoukset ja tilaisuudet kaudella 2016−2017 

6.8.2016  Piirin työvaliokunta, Matara, Jyväskylä 
27.8. 2016  Piirihallitus, Matara, Jyväskylä 
10.9.2016  Piirifoorumi, Veturitallit, Jyväskylä 
8.10.2016   Piirin työvaliokunta, Matara, Jyväskylä 
19.11.2016  Piirihallitus ja jouluruokailu, Survon Kartano, Jyväskylä  

28.11.−2.12.2016 Aluefoorumit 
17.12.2016  Piirin työvaliokunta, Skype-kokous ja osittain Matara, Jyväskylä 
4.2.2017   Piirin työvaliokunta ja piirihallitus, Matara, Jyväskylä 

7.2.−14.2.2017 Piirihallituksen sähköpostikokous 
11.2.2017  Piirin naislionien tapaaminen, Palokan Pelimannitalo, Jyväskylä,   
   järjestäjänä LC Palokka/Wilma 

18.2.2017  Kauden 2017−2018 alueen ja lohkon puheenjohtajien koulutus, Matara, 
   Jyväskylä  

6.−10.3.2017  Aluefoorumit 
11.3.2017  Arne Ritari -säätiön ritarijuhla, Palokan Pelimannitalo, Jyväskylä 
18.3.2017  Uudet jäsenet ja kummit -koulutus, Matara, Jyväskylä 
8.4.2017  Piirin työvaliokunta ja piirihallitus, Matara, Jyväskylä 
22.4.2017   Piirin 48. vuosikokous, Viitasaaren koulukeskus, järjestäjinä Viitasaaren  
   alueen  klubit 
   Kokouksessa käsiteltiin mm. kauden 2015–2016 tilinpäätös (toiminta- 
   kertomus, tuloslaskelma, tase ja talousarviovertailu sekä toiminnan-  
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   tarkastajien lausunto), seuraavan kauden 2017–2018 talousarvio ja  
   toimintasuunnitelma sekä kauden 2017–2018 henkilövalinnat. 
   Kuvernööritiimivalinnat olivat seuraavat: 
   DGe  Jari Peltonen, LC Mänttä 
   1VDG  Olavi Vesanen, LC Jämsänseutu 
   2VDG   Mauri Koskela, LC Keuruu 
26.4.2017  Hiiop! Punaisen Sulan ja OP:n yhteistyöpäivä 

10.5.−17.5.2017 Piirihallituksen sähköpostikokous  
13.5.2017  Piirihallituksen vaihtotilaisuus, Mäntän klubi, Mänttä 
18.5.2017  Ylimääräinen, entisillä piirikuvernööreillä laajennettu, piirihallituksen  
   kokous, Matara, Jyväskylä 
   Käsiteltävinä asioina oli DGe:n valinta ja 1VDG:n valinta kaudelle   

   2017−2018.  
14.6.2017  Ylimääräinen, entisillä piirikuvernööreillä laajennettu, piirihallituksen  
   kokous, Matara, Jyväskylä 

   Käsiteltävinä asioina oli 2VDG:n valinta kaudelle 2017−2018 ja LC Laukaan  
   ja LC Laukaa/Saran yhdistäminen LC Laukaaksi.  
4.7.2017  Piirikuvernööriksi (DG) hyväksynnän sai Olavi Vesanen LCI:n vuosikokouk- 
   sessa Chicagossa. 

 

Klubit ja jäsenmäärä 

LC Muurame on muutettu rekisteriin yhteisklubiksi 1.7.2016 alkaen. LC Äänekoski/Kotakennäs 
klubi on lakkautettu 22.5.2017. Yhdistynyt LC Äänekosken kanssa ja uusi nimi on LC Äänekoski & 
Kotakennäs. LC Laukaa/Sara on lakkautettu 29.6.2017. Yhdistyy LC Laukaan kanssa. LC Jämsä on 
lakkautettu 30.6.2017.  
 
Jäsenten lukumäärä laski 1502:sta 1431:een jäseneen. Klubit vastaanottivat uusia jäseniä 109 
mutta menettivät 180 jäsentä. Kauden lopussa piirissämme oli miesklubeja 46, naisklubeja 9 ja 

yhteisklubeja 6. Kauden 2016−2017 aikana klubien määrä laski 61 klubiin. 
 
Kriittisinä menestystekijöinä ovat:  

• julkisen näkyvyyden ja kiinnostavuuden lisääminen 

• palvelun vaikutuksen kasvattaminen  

• klubiviihtyvyyden parantaminen   

• jäsenyysarvon nostaminen 

• jäsenistön keski-iän alentaminen ja naisjäsenten lukumäärän kasvattaminen 

• jäsenistön riittävä perehdyttäminen ja koulutus 

• yhteistyö klubien ja ulkopuolisten organisaatioiden kanssa 

• tietoisuuden lisääminen liikkeen kansainvälisyydestä ja LCIF-toiminnasta. 
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Piirin työvaliokunta 

Piirin 107-G työvaliokunnan muodostivat piirikuvernööri, 1. ja 2. varapiirikuvernööri, edellisen 
kauden piirikuvernööri, piirisihteeri, piirin rahastonhoitaja, alueen puheenjohtajat, piirin 
jäsenjohtaja (GMT) ja piirin koulutusjohtaja (GLT). Työvaliokunta kokoontui kohdassa kokoukset 
mainittuina päivinä. 
 

Piirihallitus 2016–2017 

Piirikuvernööri   DG Kari Edelmann, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
1. varapiirikuvernööri   1.VDG Jari Peltonen, LC Mänttä (irtisanoutui 5.5.2017) 

    1.VDG Olavi Vesanen, LC Jämsänseutu (10.5.2017−29.6.2017) 
2. varapiirikuvernööri   2.VDG Olavi Vesanen, LC Jämsänseutu 
Edellinen piirikuvernööri IPDG Jorma Tuhkanen, LC Viitasaari/Porthan 
Piirisihteeri    CS Marja Kemppinen, LC Jyväskylä/Aino 
Piirin rahastonhoitaja   CT Erkki Iso-Markku, LC Vilppula 
 
Alue 1 
Alueen puheenjohtaja  RC Markku Palander, LC Joutsa/Jousa 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Petri Liukkonen, LC Joutsa 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Taisto Kotila, LC Laukaa 
 
Alue 2 
Alueen puheenjohtaja  RC Veikko Partanen, LC Vaajakoski  
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Kari Kouhia, LC Korpilahti 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Mikko Kauranen, LC Jyväskylä/Kuokkala 
Lohkon 3 puheenjohtaja  ZC Helvi Stolt, LC Vaajakoski/Ewe 
 
Alue 3 
Alueen puheenjohtaja  RC Juha Nokelainen, LC Jämsänseutu 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Pekka Laaksonen, LC Jämsä 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Kalle Norto, LC Vilppula/Koski 
 
Alue 4 
Alueen puheenjohtaja  RC Jyrki Toljander, LC Keuruu 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Ossi Väistö, LC Petäjävesi 

Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Marko Kinnunen, LC Saarijärvi/Palvasalmi (1.7.2016−15.9.2016)  

    ZC Petri Mustamäki, LC Saarijärvi/Kalmari (16.9.2016−30.6.2017) 
Lohkon 3 puheenjohtaja  ZC Jouko Salonen, LC Konnevesi 
 
Alue 5 
Alueen puheenjohtaja  RC Aki Tolkki LC, Viitasaari/Porthan  
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Terttu Möttönen, LC Karstula/Sirkat 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Hanna Paananen, LC Pihtipudas/Emmit 
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Toimikunnat ja työryhmät 2016–2017 

Jäsenohjelma 
Jäsenjohtaja GMT   Juhani Rikkonen, LC Vilppula 
Puolisotoiminta   Jukka Kokkonen, LC Äänekoski/Kotakennäs 
 
Koulutusohjelma 
Koulutusjohtaja GLT   Veikko Kotolahti, LC Sysmä 
PDG-toimikunta  IPDG Jorma Tuhkanen, LC Viitasaari/Porthan 
 
Palvelutoiminta 
LCI 100 vuotta   PDG Pertti Jämsén, LC Viitasaari 
Punainen Sulka  PDG Ilkka Sainio, LC Mänttä 
Hyvän Päivän tapahtuma Janne Maunonen, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
Sri Lankan Lions-ystävät Tuomo Vartiainen, LC Palokka 
 
Nuorisotyö  
Nuorisoleiri ja -vaihto  Martti Ronkainen, LC Muurame 
Leotoiminta    Taru Rytkönen, LC Uurainen 
Lions Quest   Eila Pelli, LC Jyväskylä/Aino 
Rauhanjulistekilpailu  Tarja Parta, LC Jämsä/Lyylit 
 
Varainhankinta 
Kortti- ja arpamyynti  PDG Taisto Kotila, LC Laukaa 
 
Viestintä 
PR, piirin www-sivut,  IPCC Jari Rytkönen, LC Uurainen 
printed media 
Metso-Leijona   Ilkka Salonen, LC Karstula 
Piirin Facebook-uutiset  Janne Maunonen, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
ja muu viestintä  CS Marja Kemppinen, LC Jyväskylä/Aino 
     
Säätiötoiminta 
AR-säätiö   Viljo Hokkanen, LC Jyväskylä/Lohikoski 
LCIF/ALERT   PDG Kyösti Mikkonen, LC Muurame 

 

Toiminnantarkastajat kaudella 2016–2017 

Toiminnantarkastajina toimivat kaudella 2016−2017 Esa Eskola (LC Mänttä) ja Marko Murtomäki 
(LC Mänttä). 
 



 
 

6 

 

 

Toiminta kaudella 2016–2017 

Piirifoorumi 

Piirifoorumissa 10.9.2016 Veturitalleilla Jyväskylässä esiteltiin kansainvälisen presidentin 
Chancellor Bob Corlew’n video hänen teemastaan ”Valloitamme uusia vuoria”.  
 
Käytiin läpi kaudelle identifioidut kriittiset menestystekijät. Edelleen esiteltiin tavoitteet koskien 
jäsenistöä, koulutusta, viestintää, palvelutoimintaa, nuorisotyötä, varainhankintaa, Arne Ritari        
-säätiön toimintaa sekä LCIF:n rahoitusta ja toiminnan kehittämistä. 
 
Pidettiin esitelmä sosiaalisen median käytöstä ja yhtenäisklubiksi muuttumisen eduista. Luotiin 
tilannekatsaus Punainen Sulka ja LCI 100 vuotta -haastekampanjoihin ja pidettiin koulutustilaisuus 
klubien sihteereille ja rahastonhoitajille.  
 

Piirifoorumiin osallistui 83 lionia. Tilaisuudessa jaettiin klubeille Lions 2016−2017 vuosikirjat. 

Alueen (RC) ja lohkojen (ZC) puheenjohtajien toiminta 

Alueen puheenjohtajat ja lohkojen puheenjohtajat ovat tehneet arvokasta ja ansiokasta työtä 
jäsenaktiivisuuden nostattamisessa ja jäsenvoimavaran hyvänä pitämisessä omien resurssiensa 
puitteissa. He ovat suorittaneet klubien toimintaan liittyvää seurantaa ja opastustehtäviä ja 
raportoineet huomioistaan piirihallitukselle ja piirikuvernöörille. Ansioituneita alueitten ja 
lohkojen puheenjohtajia palkittiin piirin vuosikokouksessa. 

Aluefoorumit  

Klubien jäsenkunta on Lions-liikkeen tulevaisuuden ydin. Aluefoorumeissa tuotiin esiin, ettei 
nuoria välttämättä houkuta jäykähkön rakenteen ja määrämuotoisen toiminnan järjestö. He 
edellyttävät toiminnalta joustavuutta ja nopeutta. Uusia ja nuoria jäseniä saataisiin paremmin 
toimiviin ja isompiin klubeihin, joissa voisi aidosti verkostoitua eri alan asiantuntijoiden kanssa. 
Nykyinen malli, jossa klubeissa on vain hallituksen kokoonpanon verran jäseniä, johtaa klubien 
lopettamiseen ja on muutenkin itsekäs toimintatapa. On siten harkittava pienten klubien 
yhdistämistä tai muuttamista yhteisklubiksi. Edelleen on klubien kiinnitettävä enemmän huomiota 
viihtyvyyteen sekä mielekkäiden aktiviteettien toteuttamiseen. Toiminnan suunnitteluun tuotiin 
esille Heikki Hemmilän esille tuoma ideapankki, josta löytyy malleja kokousten elävöittämiseen, 
klubihengen parantamiseen ja varojen keräämiseen.  
 
Raportoinnista käytiin aluefoorumeissa osin kriittistäkin keskustelua. Klubeissa on erilaisia 
toimijoita, ja kaikki eivät ole yhtä sutjakkaita tietotekniikan kanssa. MyLCI-järjestelmää tulee 
kehittää vielä paljon virtaviivaisemmaksi ja helppokäyttöisemmäksi, jotta klubisihteereitä ja muita 
virkailijoita olisi helpompi jatkossakin saada toimintaan mukaan.  
 
Esille tuli myös osallistumisaktiivisuus koulutuksiin, ja pohdittiin keinoja osallistujien lisäämiseksi. 
Uusien jäsenten ja kummien koulutus katsottiin jatkossakin tarpeelliseksi. 
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Seuraavalla kaudella 2017−2018 halutaan syksyllä järjestää lohkotapaamisia ja kevätkaudella 
aluefoorumeja. Edelleen on tavoitteena virittää yhteistyötä muiden toimijoiden (esim. seurojen ja 
järjestöjen) kanssa. 

DG:t ja klubivierailut 

Viralliset klubivierailut tehtiin piirikuvernöörin sekä 1. ja 2. varapiirikuvernöörien toimesta 
pääsääntöisesti syyskauden 2016 aikana. Muutama virallinen klubivierailu toteutui kevättalvella 
2017. Piirikuvernööri vieraili kauden aikana 34 klubissa. VDG:t täydensivät vierailuja.  
 
Vuosijuhlia viettävissä klubeissa piirikuvernöörin ollessa estynyt vieraili 1. tai 2. 
varapiirikuvernööri. Kokousvierailujen yhteydessä jaettiin vuosimerkit tasavuosia jäseninä olleille 

(5−60 vuotta), ellei klubi ollut niitä muussa yhteydessä aikaisemmin jakanut.  
 
Piirikuvernööri palkitsi piirikokouksessa eri tavoin ansioituneita klubeja ja klubien jäseniä. Palkitut 
klubit ja lionit on mainittu piirikokouksen pöytäkirjassa ja tämän toimintakertomuksen kohdassa 
palkitsemiset. Klubit palkitsivat vuosijuhlien yhteydessä jäseniään ansiomitaleiden lisäksi Melvin 
Jones ja Arne Ritari -jäsenyyksin. 

PDG 

IPDG Jorma Tuhkasen johtaman työryhmän tehtävät liittyivät DG:n toiminnan tukemiseen ja 
opastukseen. Viitasaarelle 22.10.2016 suunniteltu G- ja K-piirien yhteinen PDG-tapaaminen 
puolisoineen jouduttiin perumaan vähäisen osanottajamäärän vuoksi. Toivottiin, että K- ja G-
piirien välistä yhteistyötä jatkettaisiin tulevalla kaudella. PDG:ille oli järjestetty keskustelutilaisuus 
vuosikokouksen yhteydessä, jolloin keskusteltiin mm. Suomen Lions-liiton taloudesta, Malmin 
kiinteistön myymisestä ja jäsenmaksujen nostotarpeesta.  

Klubien vuosijuhlat 

Juhlineita klubeja on muistettu Suomen Lions-liiton huomionosoituksilla, piirin standaarilla ja 
piirikuvernöörin Arne Ritari -säätiön adresseilla.  
 
3.12.2016  50 v  LC Vaajakoski 
8.12.2016 40 v  LC Viitasaari Porthan  
2.2.2017 40 v  LC Keuruu/Lapinsalmi 
10.2.2017 40 v  LC Jyväskylä/Cygnaeus 
2.3.2017 50 v  LC Kinnula 
13.3.2017 20 v  LC Mänttä/Esterit 
19.5.2017 40 v  LC Joutsa/Jousa 
24.5.2017 60 v  LC Jämsä 

GMT/Jäsenohjelma 

Jäsenohjelmassa keskityttiin jäsenmäärän pitämiseen nykyisellään. Tavoitteena oli eronneiden 
jäsenten pienentäminen 100:aan ja uusien jäsenten nostaminen 100:aan. Jäsenten määrän 
kehittymistä seurattiin aktiivisesti, ja jäsenmäärän ylläpitäminen ja kasvattaminen olivat esillä 
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useissa piirikuvernöörin tiedotteissa. Tavoitteeseen ei kuitenkaan päästy. Jäsentaseemme on 
itsepintaisesti ollut negatiivinen ilmeisesti aika pitkälti jäsenistön ikääntymisen takia.  
 
Klubiviihtyvyyteen panostaminen ja toiminnan arvon kasvattaminen jäsenelle voisi ainakin 
nuorten lionien osalta vähentää eroamisia. Nuorten opastaminen ja sitouttaminen 
mielenkiintoisiin tehtäviin voisivat auttaa. Nuorten kanssa voisi etsiä paikkakunnalta uusia 
palvelutarpeita, ja verkostoituminen alan asiantuntijoiden kanssa voisi kiinnostaa nuoria. Ehkä 
nuorille pitäisi määrätietoisemmin markkinoida lionien koulutusohjelmia ja kansainvälisyyttä. 
 

Kampusklubin mahdollisuuksia on kartoitettu kauden 2016−2017 aikana Jyväskylän yliopiston ja 
ammattikorkeakoulun kanssa, mutta ylioppilaskunnan kotisivut ja ilmoitustaulut eivät vielä 
tuottaneet tulosta. 

GLT/Koulutusohjelma  

Kauden 2017−2018 tehtävät ja tavoitteet esiteltiin alueitten ja lohkojen puheenjohtajille 
järjestetyssä koulutustilaisuudessa 18.2.2017. Tavoitteena on, että alueitten ja lohkojen 
puheenjohtajat on koulutettu tuleviin tehtäviinsä hyvissä ajoin ja että piirin tavoitteet saadaan 
integroitua klubien toimintasuunnitelmiin puolin ja toisin. Tämä vaihe edellyttää paitsi 
koulutuksen järjestämistä myös itseopiskelua Lionien koulutuskeskuksen sivuilla.  
 
18.2.2017 järjestettiin uusille jäsenille ja kummeille koulutustilaisuus, johon osallistui 17 lionia. 
Piirikokouksessa Viitasaarella 22.4.2017 järjestettiin valmennusta virkailijatehtäviin. Jatkossakin on 
kannustettava klubeja osallistumaan aktiivisesti liiton ja piirin järjestämiin koulutustilaisuuksiin. 

Puolisotoiminta 

Puolisot olivat mukana piirifoorumissa ja piirikokouksessa sekä valituisssa klubivierailuissa. 
Vuosikokoukseen yhteydessä oli puolisoille järjestetty omaa ohjelmaa koulutustapahtumien ajaksi. 
G- ja K-piirien yhteistä puolisopäivää ei saatu aikaiseksi. PDG:t kuitenkin suosittivat, että 
puolisopäivätapahtuma järjestettäisiin seuraavalla kaudella. Kannustetaan jäsenistön avec-
osallistumista puolisopäivään. 

 

Palvelutoiminta 

Punainen Sulka  

PDG Ilkka Sainio piti piirifoorumissa infon ajankohtaisista Punainen Sulka -keräykseen liittyvistä 
asioista, mm. lokakuun Hyvästä Päivästä ja kampanjan eri jaksoista erilaisine tapahtumineen.  
 
Punainen Sulka -keräyksen edistymistä seurattiin klubikohtaisesti. Keräystä vauhditettiin 
valtakunnallisten televisiokampanjoiden avulla ja lukuisilla piirikuvernöörikirjeillä. Varojen 
keräämiseksi järjestettiin marketeissa lipaskeräyksiä ja Punainen Sulka -tuotteiden myyntiä. 
Edelleen järjestettiin piirin alueella lukuisa määrä erilaisia konsertteja, joiden tuotot ohjatiin 
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Punaiseen Sulkaan. 26.4.2017 oli G-piirissä yhteistoimintapäivä osuuspankkilaisten kanssa 
Punaisessa Sulassa.  
 
Keräykseen osallistuminen ei kiinnostanut kaikkia klubeja. Piirin keräystavoite toteutui noin 66-
prosenttisesti. Keräyksen päättyessä 30.6.2017 oli seuraavana tehtävänä klubeille palautuvan 
rahan käytön suunnittelu.  

LCI 100  

PDG Pertti Jämsén kertoi piirifoorumissa LCI 100 vuotta -haastekampanjan etenemisestä 
piirissämme. LCI 100 vuotta -haastekampanjan edistymisen seuranta on riippuvainen MyLCI-
raportoinnista ja tietysti siitä, että me palvelemme aktiivisesti.  
 
MyLCI oli esillä heti kauden alussa heinäkuun kuvernöörikirjeessä, ja piirifoorumissa pidettiin 
MyLCI-koulutus. MyLCI-raportointiin palattiin vielä lokakuun piirikuvernöörikirjeessä, jossa lohkon 
puheenjohtajille annettiin enemmän vastuuta lohkon klubien raportoinnin yhtenäistämisestä. 
Ajatuksena oli järjestää tarvittava määrä MyLCI-koulutusta niin, että raportoinnista tulee rutiinia. 
On kuitenkin todettava, etteivät klubien sihteerit pidä raportoinnin tekoa kiireellisenä jokaista 
kuukautta koskevana tehtävänä. Tämä vaatinee jatkossakin sihteereille osoitettujen 
muistutusviestien lähettämistä.  
 
Olennaista on tehtyjen aktiviteettien ohjaaminen oikeaan palveluhaasteeseen (nuoriso, näkö, 
nälkä ja ympäristö; jatkossa uusina kohteina lasten syöpä ja diabetes). Tavoitteena tulee olla 
vähintään kahteen haastealueeseen osallistuminen.  
 
Klubeja kannustettiin myös perintöprojektien aikaansaamiseen paikkakunnillaan. Toukokuun 
loppuun mennessä kampanjan alusta laskien oli G-piiri palvellut yhteensä 115 264 ihmistä. 
Perintöprojekteja oli toteutunut yhteensä 19.  

Sri Lankan Lions-ystävät 

Ratnapuran silmäsairaalan lisärakentamisen keräystavoite saavutettiin. Piirimme tulos oli 6 137 €. 
Vuoden edetessä todettiin, että rakentamisen kustannusarvio on keräystulosta selvästi suurempi. 
Rakentaminen alkoi vihdoin vuoden 2017 tammikuussa alkuperäistä suunnitelmaa karsittuna. 
Urakasta jouduttiin jättämään pois mm. hissi, pesula ja miesten sosiaalitilat. Näiden rahoitusta 
selvitetään. 
 
Viime vuosi oli sairaalan toiminnan kannalta ennätyksellinen: 2 400 leikattua potilasta, joista 
ilmaisia 1 223. Itse maksavia oli 1 127, joiden kustannuksella ilmaisleikkaukset pääosin maksettiin. 
Phaco-laitteella tehtiin 788 ilmaisleikkausta ja jokseenkin kaikki maksulliset. 
 
Piirissämme on Sri Lankan Lions-ystävissä seitsemän henkilöjäsentä ja kaksi klubia.  Tukimaksun 
suuruus on henkilöltä 35 € ja klubilta 100 €. Yhdellä tukimaksulla voidaan sairaalassa tehdä yksi 
leikkaus. Silmälasien keräys on toistaiseksi keskeytetty. 
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Nuorisotyö 

Nuorisovaihto  

G-piirin vastuulla oli nuorisoleirin järjestäminen Laukaan Peurungassa 30.7.−6.8.2016. Leirille 
osallistui 29 nuorta eri puolilta maailmaa.  Leirin järjestämisen kustannukset 29:n ulkomaisen 
osanottajan ja 7:n suomalaisen ohjaajan ja leirijohtajan ryhmältä olivat yhteensä noin 22 000 €. 
Laukaan leirin tuloslaskelma ja talousarviovertailu käsiteltiin ja hyväksyttiin piirihallituksen 
helmikuun kokouksessa. 
 
Kansainvälisen leirin järjestäminen on tulevaisuudessa entistä enemmän piirikohtaisen 
rahoituksen varassa. Rahat kerätään pääasiassa piirin klubeilta, liitolta, sponsoreilta ja itse 
leiriläisiltä. Klubit maksavat kolmen peräkkäisen vuoden aikana joulukuussa jäsentilanteensa 
mukaisesti 5 €/jäsen.  
 
Suomen leireille otetaan vuonna 2017 yhteensä 150 nuorta. 23 nuorta on tehnyt hakemuksen ja 
hyväksytty nuorisovaihtoon. Tulevan kauden nuorisovaihtoleijonille järjestettiin piirikokouksessa 
virkailijakoulutus.  

Lions Quest  

Lions Quest -koulutukseen G-piirissä osallistui vuoden aikana 60 henkilöä. Toimintakaudella 

2016−2017 on suunniteltu Lions Quest ja Punainen Sulka -yhteistyöhanketta 
koulutoimintaympäristössä sekä työstetty Suomen Lions-liiton Quest-strategiaa. 

Leotoiminta  

Leojohtaja osallistui Helsingissä 8.10.2016 piirien leojohtajien koulutukseen. Piirissä toimii yksi 
leoklubi: Leo Club Jyväskylä/Lohikoski. Klubin presidentti Kati Jaatinen on toiminut leopiiri GKH:n 
piiripresidenttinä ja leojen hallituksen jäsenenä sekä klubin jäsen Tommi Vertala on toiminut 
Suomen leojen ILOna (international liason officer) eli kansainvälisten asioiden sihteerinä. Hän on 
tällä kaudella toiminut European ILO Councilin Chairperson of the boardina.  
 
Leo Club Jyväskylä/Lohikoski on saanut kauden aikana uusia nuoria jäseniä ja aktivoitunut. 
Yhteistyö taustaklubin kanssa on virinnyt uudelleen, ja leoneuvoja Markku Koivisto (LC 
Jyväskylä/Lohikoski) on osallistunut leojen kokouksiin. Leot ovat olleet keräämässä yhdessä 
leijonien kanssa Punainen Sulka -lipaskeräystä sekä olleet mukana vierailulla KSML:ssa. 5.11.2016 
leot järjestivät Hyvänmielenpäivä-tapahtuman vanhalla hautausmaalla ja tarjosivat kuumaa 
mehua ja pipareita. 4.2.2017 klubi juhli 45 v charter-juhlaa ravintola Priimuksessa. 
 
Uusien jäsenten rekrytointi jatkuu edelleen. GKH-piiripresidentti Kati Jaatinen aloitti alkusyksyllä 
yhteistyön Lions Club Outokumpu/Kupari Jouko Hirvosen kanssa. Tarkoituksena on ollut 
vilkastuttaa H-piirin leotoimintaa ja innostaa nuoria mukaan toimintaan. Työn tuloksena Joensuun 
leoklubin toiminta käynnistynee uudelleen. 
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Rauhanjulistekilpailu 

Kilpailuun osallistui 9 työtä, ja voittaja valittiin äänestyksellä piirihallituksen marraskuun 
kokouksessa. G-piirin voittajatyön oli tehnyt Essi Paananen/LC Uurainen, 2. sijalle tuli Hanna 
Dahlblom, LC Äänekoski/Helmi ja 3. sijalle Tiina Ylälehto/LC Pihtipudas/Emmit. Päätettiin myöntää 
voittajalle 100 euron palkinto.  
 
Valtakunnallisen voittajatyön oli tehnyt Valeria Termonen Aleksis Kiven koulusta N–piiristä.  
 
Rauhanjulistekilpailun kilpailupaketit (14 €/kpl) maksoi kaudella 2016–2017 piiri, mutta jatkossa 
kilpailupaketin tilaa ja maksaa jokainen klubi itse. Klubeja on informoitu muuttuneesta 
käytänteestä. 
 
 

Viestintä  

Viestintätoimikunnan puheenjohtaja toimi Jari Rytkönen ja jäseninä Marja Kemppinen ja Janne 
Maunonen. Työryhmä totesi syksyn keskusteluissa, että koko piirin aluetta koskevan tiedotteen 
laatiminen ei ole yksinkertainen tehtävä. Klubit toimivat pääasiassa paikallisesti, vain 
erityistapauksissa alueellisesti tai lohkokohtaisesti. Tämän johdosta klubeille suositellaan 
tiedottamista paikallislehdille omasta toiminnastaan ja aktiviteeteistaan. Tätä on monen klubin 
toimesta käytetty hyödyksi myös tällä kaudella.   
 
Toimintakauden yhtenä tavoitteena oli näkyvyyden lisääminen sosiaalisessa mediassa, ja mm. 
syksyn piirifoorumissa kannustettiin klubeja sosiaalisen median käyttöön oman toimintansa 
näkyväksi tekemisessä. Tarkoituksena on, että Facebook ja muut sosiaalisen median kanavat 
tuovat kävijöitä klubin kotisivuille, jotka toimivat ns. klubin näyteikkunana.  
 
Piirin Facebook-sivustoa on ylläpidetty Marja Kemppisen, Janne Maunosen, Jari Peltosen ja Tuomo 
Kilpisen toimesta. Viestintätoimikunta toi esiin kauden aikana, että olennaista olisi miettiä piirin 
Facebook-sivuston tarkoitusta. 
 
Piirin www-sivuilla on ollut saatavilla tietoa piiristä (mm. yhteystiedot, piirin strategia) ja muista 
ajankohtaisista lionstoimintaan liittyvistä asioista. Piirin kotisivuilla on myös vain jäsenille 
suunnattu osio, jonne on taltioitu kauden aikana mm. kokousaineistot ja pöytäkirjat sekä laaditut 
raportit. Piirin www-sivuja on ylläpidetty Jari Rytkösen ja Marja Kemppisen toimesta.  

Piirin tiedotuslehti Metso-Leijona toimitettiin jälleen asiantuntevasti Ilkka Salosen johdolla 
helmikuun alussa voittoa tuottaen. 

6.6.2017 julkaistiin ns. testiversiona piirimme ensimmäinen G-sanomat (G-viesti), jonka sähköinen 
versio lähetettiin kaikille piirimme jäsenille, joiden sähköpostiosoite on tallennettu 
jäsenrekisteriin. Julkaisu oli saatavilla myös piirimme www-sivuilla. 
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Säätiötoiminta 

Arne Ritari -säätiö 

ARS-toimikunta saavutti toimintasuunnitelmansa mukaiset tavoitteet. Adresseja myytiin 833. 
Tavoite oli 700. Uusia ritareita lyötiin 11. Kauden tavoitteena oli 10 ritaria. Arne Ritari -säätiö 
myönsi piirin kahdelle klubille avustuksia. LC Muurame sai 2 100 euron avustuksen partiolaisten 
porakaivon tekemiseen. LC Hankasalmi sai 4 300 euroa laavun, puuliiterin ja puuceen 
rakentamiseen kirkonkylän hiihtoladun varrelle. Lisäksi toteutettiin LC Karstulan Leijona-puistoon 
2 750 € arvoinen vaijeriliuku. 
 
Piirin ritarijuhla järjestettiin 11.3.2017 Palokan Pelimannitalossa. Juhlaan osallistui 61 lionia ja 
puolisoa. Ritareita oli paikalla 25. Juhlassa lyötiin piirin 100. ritari.  Arne Ritari -säätiötä 
markkinoitiin piirihallituksen kokouksissa, piiri- ja aluefoorumeissa, klubivierailuilla, 
klubitiedotteissa, piirikuvernöörin kirjeissä, piirin kotisivuilla, piirilehdessä sekä piirikokouksen 
presidenttikoulutuksessa. 
 
Arne Ritari -säätiön huomionosoituksia saivat: 
AR-säätiön yhden ruusukkeen ansiomerkki, PDG Rauno Ahola, ritarijuhla 11.3.2017 
AR-säätiön pöytästandardi, LC Mänttä, ritarijuhla 11.3.2017 
AR-säätiön pöytästandardi, LC Saarijärvi/Kalmari, ritarijuhla 11.3.2017 
AR-säätiön sertifikaatti, LC Vaajakoski, piirin vuosikokous 22.4.2017 
AR-säätiön sertifikaatti, LC Sumiainen, piirin vuosikokous 22.4.2017 
AR-säätiön sertifikaatti, LC Äänekoski/Helmi, piirin vuosikokous 22.4.2017 
 
ARS-toimikunnan budjetti jäi selvästi ylijäämäiseksi. Arne Ritari -säätiö palautti piirin tilille 1 
euroa/adressi ja 50 euroa/ritari sekä tiedotustukena 600 euroa. Huomattava kustannussäästö on 
tullut adressien toimitusmaksuissa sekä ritarijuhlan järjestämiskuluissa. Piirin tilille jäi budjetoidun 
200 euron sijaan noin 1 074 euroa.  

LCIF/ALERT 

Kauden aikana tehtiin projektisuunnitelma ”Diabetes screening and control”, joka on osa 
LCI/LCIF:n “2017 Global Piloting of Diabetes Initiatives” -aloitetta.  
 
LCIF:n puheenjohtaja Jitsuhiro Yamada kääntyi joulukuussa 2016 piirikuvernöörien puoleen 
tarkoituksena hankkia rahoitusta tuhkarokko-ohjelman toteuttamiseen kohdemaissa. 
Rokotusohjelma toteutetaan yhdessä Gavi-säätiön kanssa. Tähän mennessä LCIF on hankkinut 
tähän tarkoitukseen US$20 miljoonaa. Joulukuun loppuun mennessä 2017 tarvitaan vielä US$10 
miljoonaa.  
 
Tähän mennessä on G-piiristä saatu lahjoituksia klubeilta ja jäseniltä yhteensä US$1,000. 
Tavoitteena on nelinkertaistaa tämä summa vuoden 2017 loppuun mennessä. PDG Kyösti 
Mikkonen laati lahjoituspyynnön G-piirin klubeille. 
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Varainhankinta 

Nuorisotyöhön kerättiin varoja myymällä joulukortteja ja nuorisoarpoja. Joulukortteja myytiin 
yhteensä 87 225 euron edestä. Nuorisoarpojen tuottoarvioksi arvioitiin 44 000 euroa. Tuotto oli 
täten yhteensä noin 131 000 euroa. 
 

Talous 

Talous on kuvattu piirin taseessa ja tuloslaskelmassa. 
 

Piirikokouksessa palkitut 

Piirikuvernööri Kari Edelmann palkitsi kauden 2016−2017 aikana ansioituneita lioneita ja klubeja.  
 
I ruusukkeen ansiomerkki: Jari Peltonen (LC Mänttä), Juhani Rikkonen (LC Vilppula), Ilkka Salonen 
(LC Karstula), Martti Ronkainen (LC Muurame) 
 
Leojen I tähden ansiomerkki: Kati Jaatinen (Leo Club Jyväskylä/Lohikoski), Tommi Vertanen (Leo 
Club Jyväskylä/Lohikoski) 
 
Pitkään toimineen lionin ansiomerkki (30 vuotta): Veikko Kotolahti (LC Sysmä) 
 
Region Chairperson Award (M 1 RC): Juha Nokelainen (LC Jämsänseutu), Markku Palander (LC 
Joutsa/Jousa), Jyrki Toljander (LC Keuruu), Veikko Partanen (LC Vaajakoski), Aki Tolkki (LC 
Viitasaari/Porthan) 
 
Vuoden lohkon puheenjohtajan kiertopalkinto, kunniataulu ja Zone Chairperson Award (M 1 ZC): 
Mikko Kauranen (LC Jyväskylä/Kuokkala) 
 
Zone Chairperson Award (M 1 ZC): Terttu Möttönen (LC Karstula/Sirkat), Helvi Stolt (LC 
Vaajakoski/Ewe) 
 
Piirin paras puolisotoiminta: LC Mänttä/Ilves ladyt 
 
DG’s Appreciation Award (G 171): Olavi Harju (LC Keuruu), Mikko Ruuska (LC Muurame), Reijo 
Säkkinen (LC Korpilahti), Taisto Rinne (LC Kuorevesi) 
Achievement Award (Star, G 22): Jauri Haarla (LC Jämsä/Himos), Mirja Kemiläinen (LC 
Vaajakoski/Ewe) 
 
Arne Ritari -säätiön sertifikaatti: LC Vaajakoski, LC Sumiainen, LC Äänekoski/Helmi 
 
Kunniataulu ja Medal of Merit G 452M: Merja Kaunismäki 
 
Kunniataulu: LC Kivijärvi, Taru Rytkönen (LC Uurainen) 
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Cabinet Treasurer Award (M 1 CST): Erkki Iso-Markku (LC Vilppula) 
 
Cabinet Secretary Award (M 1 CST): Marja Kemppinen (LC Jyväskylä/Aino) 
 
Vuoden Leijona -kiertopalkinto ja kunniakirja: Juha Nokelainen (LC Jämsänseutu) 
 

Kauden 2016−2017 aikana poisnukkuneet 

Jaakko Mäkisalo LC Äänekoski/Kotakennäs 
Juhani Veijalainen LC Jämsä/Himos 
Heimo Latva  LC Joutsa 
Tapani Soini  LC Jyväskylä/Lohikoski 
Heimo Partanen LC Jyväskylä/Viitaniemi 
Jouko Riski  LC Jyväskylä/Viitaniemi 
Seppo Haapamäki LC Keuruu 
Hannu Kuukkanen LC Keuruu/Lapinsalmi 
Anja Kinnunen  LC Kivijärvi 
Seppo Heinonkoski LC Laukaa/Sara 
Aarre Ahonen  LC Saarijärvi 
Heikki V Rantanen LC Sysmä 
Esa Ranta  LC Vilppula 

 

Kiitokset 

Haluan lausua suuret kiitokset omasta ja puolisoni Eeva-Liisan puolesta kuvernöörikaudestani 
kaikille piirimme klubeille ja lioneille. Kiitos kuuluu myös piirihallituksen jäsenille ja toimikunnille, 
jotka ovat auttaneet ja tukeneet minua piirikuvernöörikauteni toteutuksessa. On ollut hienoa 
osallistua kanssanne hyvän tekemiseen ja viedä hyvää sanomaa eteenpäin niin valtakunnallisella 
kuin myös kansainvälisellä tasolla.   
 
Jyväskylässä 1.9.2017 
 
Kari Edelmann, DG, D 107 G 

 


